
1 

 

P R O T O K Ó Ł  NR  LXI/2023 
 

z obrad sesji Rady Gminy w Zakrzewie z dnia 14 grudnia 2023 roku 
 
 
Ad. 1. Otwarcie LXI sesji Rady Gminy. 
W dniu 14 grudnia 2023 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Zakrzewie odbyły się 
obrady LXI sesji Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 10.35. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk powitał osoby uczestniczące w sesji: 

1) Radnych, 
2) Sołtysów, 
3) Wójta Leszka Margasa, 
4) Sekretarza Gminy Bernadetę Domińczak, 
5) Skarbnika Gminy Agnieszkę Świątkowską.  

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
O godz. 9.00 obecnych 15 radnych.   
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych wnosi uwagi do proponowanego porządku 
obrad. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za 0p, 0w. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie LXI sesji Rady Gminy.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie Protokołu: Nr LX/2023 z dnia 23 listopada 2023 roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Zakrzew. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Zakrzew. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej  
w Cerekwi. 
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11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Zakrzew projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2024 – 2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zakrzew na lata 
2024 - 2030. 

13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przełożonym przez Wójta 
Gminy Zakrzew projekcie Uchwały Budżetowej na rok 2024 oraz o możliwości 
sfinansowania deficytu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej na rok 2024. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej  

do kosztów 1 wozokilometra dla Publicznej Komunikacji Zakrzew na 2024 rok. 
16. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
17. Wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad LXI sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołu: Nr LX/2023 z dnia 23 listopada 2023 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do Protokołu. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie w/w protokół. 
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosów za, bez zastrzeżeń i uwag przyjęła protokół. 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew dokonano aktualizacji prognozowanych 
dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów. 
Dochody po zmianie wynoszą 87 869 291 zł, wydatki po zmianie wynoszą 97 139 923 zł. 
Planowana kwota długu nie uległa zmianie. Wskaźniki kształtują się na bezpiecznym poziomie. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 
rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
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- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  
dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały. 
Niniejsza uchwała jest odpowiedzią na zmiany wprowadzone do ustawy o ochotniczych 
strażach pożarnych, tj. możliwość wypłaty ekwiwalentu pieniężnego kandydatowi na strażaka 
ratownika OSP  za udział w szkoleniu podstawowym oraz strażakowi ratownikowi OSP, który 
brał udział w zabezpieczeniu obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej 
Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowych (miejskim) planie ratowniczym. 
Ponadto wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala, nie rzadziej niż raz na 2 lata właściwa rada 
gminy w drodze uchwały. Propozycja wysokości ekwiwalentu:  
- za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej oraz zabezpieczenie obszaru 
chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej w 
wysokości 28,00 zł,  
- w szkoleniu lub ćwiczeniu organizowanym przez Państwową Straż Pożarną, Gminę Zakrzew 
lub inny uprawniony podmiot w wysokości 8,00 zł, 
- dla kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych za udział w 
szkoleniu w wysokości 5,00 zł. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Zakrzew. 
Pan Wójt przedstawił radnym projekt uchwały. Od 1 września 2022 r. w wyniku zmiany 
rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej został wprowadzony obowiązek przydzielania 
mentora nauczycielowi odbywającemu przygotowanie do zawodu. Mentora przydziela 
dyrektor spośród nauczycieli mianowanych lub dyplomowanych. Przedłożony projekt uchwały 
wprowadza dodatek funkcyjny w wysokości 60,00 zł dla nauczyciela pełniącego tę funkcję i ma 
zastosowanie do dodatków wypłacanych od dnia 1 września 2022 roku. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu – 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Zakrzew. 
Wójt zapoznał radnych z projektem uchwały. Zgodnie z Kartą Nauczyciela organ prowadzący 
szkołę, będący jednostką samorządu terytorialnego, określa w drodze regulaminu wysokość 
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stawek dodatków – motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki 
przyznawania tych dodatków; szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 
nagród z funduszu nagród. Projekt regulaminu został uzgodniony z organizacjami 
związkowymi zrzeszającymi nauczycieli. Spotkania z przedstawicielami organizacji 
związkowych odbyły się w dniach 22 listopada oraz 1 grudnia 2023 roku.  
Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu – 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej  
w Cerekwi.  
Pan Wójt przedstawił radnym uchwałę. Nadanie imienia szkole następuje na wspólny wniosek 
rady rodziców, samorządu uczniowskiego i rady pedagogicznej. Wniosek wpłynął w dniu  
09.11.2023 r. Zawierał wymagane prawem uzasadnienie potwierdzające, że wybrany patron 
jest wzorem do naśladowania, a ponadto wykazano w nim, że wybór ma uzasadnienie 
historyczne – Marszałek Józef Piłsudski był patronem szkoły w okresie międzywojennym. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu – 
 
Ad. 11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Zakrzew projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 
– 2030. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Opinia pozytywna. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zakrzew  
na lata 2024-2030. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska poinformowała, że w wyniku wprowadzonej 
autopoprawki do projektu budżetu na 2024 rok automatycznie wprowadzono autopoprawkę 
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zakrzew na lata 2024-2030. Następnie odczytała 
treść uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
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Ad. 13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Zakrzew projekcie Uchwały Budżetowej na rok 2024 oraz możliwości sfinansowania 
deficytu. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Opinia pozytywna. 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej na rok 2024 roku. 
Pani Skarbnik poinformowała, że zgodnie z zaleceniami Regionalnej Izby Obrachunkowej 
zostały naniesione zmiany w treści uchwały budżetowej. Następnie odczytała wprowadzone 
zmiany.  
Pan Wójt przedstawił najważniejsze zapisy budżetu na przyszły rok. 
 
Planowane dochody i wydatki na 2024 rok. 
Dochody - 82 687 443 zł 
- bieżące - 67 769 355 zł 
- majątkowe  - 14 918 088 zł 
 
Wydatki - 83.514.581 zł 
- bieżące - 57 975 756 zł 
- inwestycyjne  - 28 360 718 zł 
 
Planowane do zaciągnięcia kredyty i pożyczki – 3 649 031 zł. 
 
Spłaty kredytów i pożyczek zaciągniętych w latach ubiegłych – 3 120 000 zł. 
 
Wydatki inwestycyjne na 2024 r. 
- budowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Jaszowice + prace projektowe oraz 
modernizacja istniejącej sieci wodociągowej – 5 005 400 zł; 
- budowa wodociągów na terenie Gminy Zakrzew XII etap - 900 000 zł; 
- budowa kanalizacji na terenie Gminy Zakrzew XII etap - 700 000 zł; 
- budowa drogi gminnej w m. Bielicha ul. Liliowa - 1 000 000 zł; 
- rozbudowa drogi gminnej nr 351336W w miejscowości Zakrzew - 2 725 284 zł; 
- przebudowa ulicy Zgodnej w miejscowości Cerekiew - 800 000 zł; 
- budowa chodników przy drodze wojewódzkiej nr 740 Zakrzew Zakrzewska Wola – prace 
projektowe – dotacja - 200 000 zł; 
- budowa drogi nr 3505 Jaszowice – Wacławów – Sławno - 96 000 zł; 
- rozbudowa drogi powiatowej nr 3570W Zakrzew – Wolanów – Augustów - 97 442 zł; 
- przebudowa drogi gminnej w Dąbrówce Podłężnej - 1 000 000 zł; 
- budowa drogi w m. Wacyn ul. Ogrodowa + prace projektowe - 600 000 zł; 
- budowa drogi gminnej w miejscowości Zakrzewska Wola – prace projektowe - 5 000 zł; 
- budowa drogi gminnej w miejscowości Dąbrówka Nagórna ul. Radosna – prace projektowe - 
5 000 zł; 
- zagospodarowanie terenu w miejscowości Wacyn pod zajezdnię autobusową - 200 000 zł; 
- termomodernizacja budynku gospodarczego Urzędu Gminy w Zakrzewie - 300 000 zł; 
- zakup kosiarki do boisk - 50 000 zł; 
- zakup kosiarki wysięgnikowej wraz z akcesoriami - 100 000 zł; 
- zakup samochodu strażackiego dla OSP Dąbrówka Podłężna - 250 000 zł; 



6 

 

- budowa sali gimnastycznej przy PSP W Woli Taczowskiej - 6 705 630 zł; 
- termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Dąbrówce Podłężnej - 2 200 000 zł; 
- budowa PSZOK - 1 908 062 zł; 
- modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Zakrzew III etap - 3 307 900 zł; 
- budowa i przebudowa napowietrznej sieci energetycznej w miejscowości Gulin - 65 000 zł; 
- budowa instalacji oświetlenia ulicznego w pasie drogi gminnej Mleczków – Cerekiew - 80 000 
zł; 
- budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Gulinek – prace projektowe - 10 000 zł; 
- budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Kozinki – Nieczatów – prace projektowe -  
10 000 zł; 
- hospicjum stacjonarne – Gościniec Królowej Apostołów - 20 000 zł. 
 
Wydatki i inne: 
- drogi – 8 359 110 zł; 
- Ochotnicze Straże Pożarne – 688 207 zł; 
- oświata – 39 809 949 zł; 
- gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 9 408 170 zł; 
- odpady komunalne: dochody – 2 718 708 zł, wydatki – 4 626 770 zł; 
- kultura fizyczna – 200 000 zł; 
- Publiczna Komunikacja Zakrzew – przychody – 1 379 000 zł; 
- Pomoc Społeczna – 2 167 285 zł. 
 
Przewodniczący zapytał komisje Rady Gminy o opinie na temat budżetu. 
Przewodniczący komisji Rolnej Tadeusz Pikiewicz powiedział, że komisja jest za przyjęciem 
projektu budżetu na 2024 rok. 
Przewodniczący komisji oświaty Grzegorz Mastalerz również powiedział, że komisja jest  
za przyjęciem projektu budżetu na 2024 rok. 
Przewodnicząca komisji finansowej Krystyna Stachura powiedziała, że komisja jest  
za przyjęciem projektu budżetu na 2024 rok. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie Pani Skarbnik odczytała treść uchwały budżetowej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej 
do kosztów 1 wozokilometra dla Publicznej Komunikacji Zakrzew na 2024 rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały. 
Podjęcie tej uchwały wynika z uchwalenia budżetu, w którym znajduje się kwota dotacja  
dla samorządowego zakładu budżetowego. Kwota ta musi być ona rozliczana  
do 1 wozokilometra.  
Przewidywana kalkulacja wynosi; 

1. ilość wozokilometrów od 1 stycznia 2024 roku do 31 grudnia 2024 roku – 270 800 km, 
2. dotacja przedmiotowa na okrycie kosztów – 677 000 zł; 
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3. jednostkowa stawka dotacji przedmiotowej do 1 wozokilometra – 677 000 : 270 800 = 
2,50 zł.  
  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 16. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
Pan Wójt zabrał głos i przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami: 
 
- dobiega końca wymiana wodomierzy – zostało wymienionych około 2000 szt.; 
 
- niebawem otrzymamy pozwolenie na budowę Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości 
Jaszowice; 
 
- został złożony wniosek do Rządowego Funduszu Polski Ład nabór rozświetlamy Polskę na 
wymianę lamp na ledowe. W ramach tego zadania zostanie wymienione 1800 lamp oraz 
wszystkie zegary; 
 
- dostaliśmy informację z Urzędu Marszałkowskiego o przyznaniu dofinansowania na zakup 
średniego samochodu pożarniczego z pełnym wyposażeniem dla OSP Dąbrówka Podłężna; 
 
- zostały wykopane fundamenty pod budowę sali gimnastycznej w Woli Taczowskiej. 
Wykonawca zobowiązał się do wylania tych fundamentów do świąt; 
 
- została zakończona regulacja stanu prawnego drogi w Dąbrówce Podłężnej; 
 
- w trakcie regulacji stanu prawnego jest ul. Ogrodowa w Wacynie, droga w Taczowie za 
boiskiem, ul. Radosna w Dąbrówce Nagórnej oraz ulicy Kwiatowej w Milejowicach oraz ulica 
Poziomki w Bielisze; 
 
- na razie nie jesteśmy w stanie uregulować ul. Owocowej w Bielisze i ul. Miodowej w Cerekwi; 
 
- byłem na spotkaniu w MZDiK w sprawie ulicy Taczowskiej – są problemy z regulacją stanu 
prawnego. Zaproponowałem również oddanie tej części drogi do Miasta Radom, ponieważ 
uregulowało by to stan prawny drogi oraz uporządkowałoby dla zarządcy władanie tym 
terenem; 
 
- Wójt pokazał i omówił działanie nawiertki oraz zaworu do sieci wodociągowej; 
 
- Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne zamierza zakupić koparkę. Koszt takiej koparki to ok. 
400 000 zł; 
 
- zapraszam na Wigilię w dniu 17 grudnia 2023 roku o godz. 17.00 w Publicznej Szkole 
Podstawowej w Zakrzewie. 
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Ad. 17. Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janusz Stawczyk poinformował, że wpłynął wniosek jednego  
z przedsiębiorców naszej Gminy w sprawie wydzierżawienia działki pod budowę Mini Zoo. 
Dokumenty zostały przez przedsiębiorcę uzupełnione i sprawa została przekazana pod obrady 
Komisji Rolnej. Komisja ma wydać opinię w tej sprawie, a następnie będziemy procedować ten 
wniosek na sesji Rady Gminy. 
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – sprawę przejął Pan Wójt, który ma uzgodnić pod względem 
prawnym zasady takiej dzierżawy.   
 
Pani sołtys Danuta Wiechecka złożyła życzenia świąteczne.  
 
Radny Grzegorz Mastalerz – proszę o naprawę oświetlenia na ulicy Spacerowej i Ogrodowej  
w miejscowości Wacyn. 
  
Ad. 18. Zamknięcie obrad LXI sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk w związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 
10.35 zamknął LXI sesję Rady Gminy. 
    
 
 
 
   Protokolant:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marta Podgórska                                                                    Janusz Stawczyk 


